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Beantwoording technische vragen Bestuursrapportage 2023 
 

Statenfractie Nr. Vraag Antwoord 

BBB: H.G.J. 
Schuinder 

1. Bestuursrapportage, blz. 12: Er is vertraging opgetreden bij 
de realisatie van de gebiedsopgave Bargerveen door een 
te hoge stikstofbelasting. Hoe is deze belasting ontstaan en 
hoe wordt dit gemeten? 

Er is op dit moment 9 maanden vertraging opgetreden door het wegvallen van de 
stikstofruimte voor tijdelijke uitstoot. De belasting ontstaat door de uitstoot van stikstof 
door verbranding van fossiele brandstoffen in machines (in dit project wordt 30% 
emissieloos gewerkt) die werkzaamheden uitvoeren. Dit kan niet gemeten worden, 
maar wordt berekend met de Aerius calculator. 

CDA: G.J. 
Zuur 

2. Bestuursrapportage, blz. 16: Er zijn problemen met de 
financiering van de onrendabele top bij de 
woningbouwcorporaties. Wordt hier aandacht voor 
gevraagd in Den Haag of kan de provincie hier iets in 
betekenen? 

De provincie is zich ervan bewust dat woningbouwplannen van toegelaten instellingen 
(verder: corporaties) te maken kunnen hebben met een onrendabele top, afhankelijk 
van de regio en specifiek woonplan. De provincie heeft afspraken gemaakt met het 
Rijk en gemeenten over de realisatie van ten minste 13.000 woningen, met een 
streven om tot 30% betaalbare woningen te bouwen waaronder sociale huur.  
Op grond van de Woningwet 2015 zijn corporaties verplicht om het vastgoed in 
exploitatie voor de jaarrekening te waarderen op basis van marktwaarde in verhuurde 
staat. Hiertoe worden zij ondersteund door het Handboek modelmatig waarderen 
marktwaarde, waarin de uitgangspunten en rekenregels van de marktwaardering zijn 
uitgewerkt. Corporaties kunnen ervoor kiezen – en zijn onder bepaalde voorwaarden 
verplicht – om in plaats van de basisversie gebruik te maken van de full-versie. In de 
full-versie is het mogelijk om op bepaalde taxatieparameters (vrijheidsgraden) af te 
wijken van de basisversie, om zo tot een andere waardering te komen. Gebruik van 
de full-versie gaat gepaard met hogere kosten, maar kan wel op complexniveau een 
aannemelijker marktwaarde geven. De hoogte van onrendabele top is afhankelijk van 
de stichtingskosten woning versus de marktwaarde op een bepaalde locatie. Het 
uiteenlopen van de bouwkosten ontwikkeling en de marktwaarde ontwikkeling heeft 
effect op de onrendabele top. 
Wij vragen blijvend aandacht in Den Haag voor het toepasselijk(er) maken van 
rijksmiddelen voor Drenthe. Hierover zijn wij periodiek met het Rijk in overleg én 
trekken daarin samen met relevante provincies op.   
 
Als resultaat van het programma Drenthe Woont Circulair (pilotproject) hebben de 
woningcorporaties Woonservice en Actium de handschoen opgepakt en concrete 
circulaire bouwprojecten ontwikkeld (bestuursrapportage blz. 16). 
Bij Woonservice gaat het om 8 woningen te Valthermond. Inmiddels is hiervoor met 
inzet van de provincie Drenthe ondersteuning gekomen via de Regiodeal ZO Drenthe 
en een cofinanciering van de gemeente Borger-Odoorn.  
De plannen van Actium behelzen 16 circulaire woningen in Kloosterveen te Assen. 
Hiervoor wordt nog naar subsidie gezocht. We zijn nog in contact met Actium 
hierover. Ambtelijk en bestuurlijk hiervoor al aandacht gevraagd bij het Rijk. Tot op 
heden zonder resultaat. 

JA21: H. Omlo 3. Bestuursrapportage blz. 8 en 9: Is de hoge opkomst bij de 
statenverkiezingen de enige maatstaf om het open huis en 

De opkomst bij de provinciale verkiezingen was hoog. Hierover verstrekt de 
bestuursrapportage de feitelijke informatie. Daarnaast staat het open huis, inclusief de 
politieke markt vermeld, dat succesvol was in die zin dat wij 800 bezoekers in ons 
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de politieke markt als succes aan te merken en wat waren 
de kosten hiervan? 

provinciehuis en op de politieke markt mochten ontvangen, daags voor de 
verkiezingen. Dit nieuwe initiatief is vanuit onze inwoners breed gewaardeerd. De 
totale kosten van het open huis waren 13.500 euro.  

JA21: H. Omlo 4. Bestuursrapportage blz. 25: Culturele instellingen krijgen te 
maken met instabiele toekomst als gevolg van de hoge 
inflatie. Heeft het college inzicht hoe ernstig dit probleem 
is? Wat zijn de gevolgen als de provincie geen financiële 
bijdrage doet? 

De kosten van culturele instellingen zijn vanaf begin 2022 met zo'n 15% gestegen. Dit 
gaat om hogere loonkosten, kosten voor energie en materiaalkosten (bijv. opbouw 
festivals). Onze indexatie bedroeg in 2023 2.3%. Inmiddels hebben wij van Biblionet, 
de musea van provinciaal belang, het Huus van de Taol en een aantal festivals het 
signaal gekregen dat ze de begroting voor 2024 niet meer rond krijgen. Hierover gaan 
wij in gesprek voor 2024, maar voor de lange termijn moet een oplossing gezocht 
worden. Het overgrote deel van de middelen uit de cultuurnota gaat naar 
boekjaarinstellingen (15.4 miljoen, 82%). Mocht er geen extra geld beschikbaar 
komen dan zal een instelling kunnen omvallen. Dit kan het geval zijn voor kwetsbare 
instellingen met weinig eigen vermogen en een kleine formatie. 

PVV: A. 
Vorenkamp 

5. 6e wijziging van de begroting, blz. 6. Wat vreemd is, dat er 
een positieve correctie plaats vindt op de subsidies, omdat 
die blijkbaar niet geïndexeerd zijn, maar ze wel als 
geïndexeerd in de begroting waren opgenomen. Hoe 
verklaart GS dit? 

In de toelichting staat, dat de subsidies ten onrechte in onze begroting waren 
geïndexeerd. Het gaat hierbij om de budgetten voor die subsidies. De subsidies zelf 
waren al niet geïndexeerd. Door de wijziging worden de ramingen/budgetten daarmee 
nu weer in overeenstemming gebracht. Het gaat dus feitelijk om een technische 
correctie van de ramingen. 

PVV: A. 
Vorenkamp 

6. 6e wijziging van de begroting, blz. 10. Het is vreemd, dat er 
nooit een voorziening is geweest voor de arbeidsuren, die 
het personeel gespaard heeft. Je weet toch dat deze uren 
een keer moeten worden uitbetaald. Er is nu 1.114.000,-- 
gestort in die voorziening. Wel een beetje laat, wat was 
daarvan de reden eigenlijk? 

In het verleden was er al wel een reserve voor gespaard verlof. Omdat het sparen van 
verlof de laatste tijd zo’n vlucht heeft genomen, heeft de Commissie BBV vorig jaar 
aangegeven dat voor het gespaarde verlof door provincies en gemeenten een 
voorziening moet worden ingesteld. Dit hebben wij ook bij de jaarrekening 2022 
gedaan en deze voorziening aangevuld zodat de opname van alle gespaarde verlof 
per 31-12-2022 uit deze voorziening kon worden gedekt. 

PvdA: H. Loof 7. 6e wijziging van de begroting, blz. 18. Investeringskrediet 
grondbezit landelijk gebied: vorig jaar hebben zich 100 
boeren gemeld om oplossingen te verkennen. Hoeveel 
oplossingen zijn tot stand gebracht en hoeveel zijn in zicht? 

De zogenaamde lijst van 100 is ontstaan ten tijde van de MGO1-regeling. In het kader 
van deze regeling zijn 4 bedrijven aangekocht. De overige ondernemers pasten niet in 
de regeling, maar wilden graag op de lijst blijven in afwachting van een nieuwe 
opkoopregeling.  
Op dit moment zijn we met 19 ondernemers nog in gesprek over de verwerving van 
hun gronden. 38 ondernemers worden momenteel bezocht om helder te krijgen wat 
hun vraag in het kader stikstof nu exact is en bij 20 ondernemers wordt momenteel 
gekeken wat er noodzakelijk is om maatwerk te kunnen bieden.  

CU: B. van 
den Berg-
Slagter 

8. Bestuursrapportage blz. 20. M.b.t. de 
turborotonde/fietstunnel in Meppel is nog geen 
overeenstemming met de gemeente over de locatie. Waar 
zit de onduidelijkheid in en kunnen wij dit proces 
versnellen? 

De gemeente Meppel heeft met het Rijk afspraken gemaakt over de bouw van 970 
extra woningen in het gebied Noordpoort in combinatie met de realisatie van een 
nieuwe Stadsentree. Dit betekent dat samen met de woningbouwopgave van 
Nieuwveense Landen de komende jaren in totaal 3.500 woningen worden gebouwd in 
dit deel van Meppel. De extra woningen leveren ook weer meer verkeer op. Voor de 
aansluiting van de stadsentree op de provinciale weg wordt gekeken naar een 
turborotonde. De vraag is of een turborotonde op de deze plek al het verkeer in de 
toekomst nog kan verwerken en op een goede manier verkeerstechnisch kan worden 
ingepast binnen het plangebied. Een turborotonde heeft in tegenstelling tot een 
gewone rotonde extra rijstroken waardoor je voor de turborotonde al moet 
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voorsorteren voor de gewenste rijrichting. Daardoor heeft zo’n rotonde meer capaciteit 
maar is ook complexer om in te passen. Begin november is een bestuurlijk overleg 
gepland om definitieve afspraken te maken zodat we snel verder kunnen met de 
plannen voor de fietstunnel. We kunnen beginnen met de bouw van de tunnel zodra 
de aansluiting met de stadsentree is gerealiseerd. 

SP: S.K.D.S. 
Zandvliet 

9. 6e wijziging van de begroting, blz. 8. Binnen de sociale 
agenda zijn subsidies lager vastgesteld, wat is hier de 
achtergrond van? 

Op pagina 8 van de bijlage is aangegeven dat er binnen beleidsopgave 6.3 en 
doelstelling 6.3.12 (Sociale agenda algemeen) een financieel voordeel is ontstaan van 
€ 13.000. Het betreft één lagere vaststelling, namelijk die van een incidentele subsidie 
uit 2020 aan de gemeente Tynaarlo. De oorspronkelijke subsidie van € 50.000 was 
bedoeld voor het, samen met andere Drentse gemeenten en inwoners, ontwikkelen 
en uitrollen van een leerlijn rondom innovatieve inwonersparticipatie. 
 
Door corona kon de samenwerking met andere gemeenten en inwoners maar beperkt 
worden gerealiseerd, waardoor een groot deel van de begrootte activiteiten niet zijn 
uitgevoerd (denk aan bijeenkomsten en communicatie en promotie van die 
bijeenkomsten). De subsidie is vastgesteld op de werkelijk gemaakte kosten  
(€ 27.000). Aangezien er een voorschot was uitbetaald van € 40.000 hangt hier een 
terugbetaling (financieel voordeel) van € 13.000 mee samen. 
 
Tot slot: Zoals altijd is ook voorafgaand aan deze lagere vaststelling contact geweest 
met de aanvrager. De gemeente kon zich goed vinden in onze conclusie en het 
besluit tot lagere vaststelling. 

CDA 10. Bestuursrapportage blz. 25. Onze fractie heeft begrepen 
dat er structureel meer geld is ontvangen door provincie en 
gemeenten voor de stijgende vaste lasten van o.a. 
cultuurinstellingen. Zie bijgaande link. 
https://www.rijksoverheid.nl/actueel/nieuws/2022/11/21/stru
ctureel-400-miljoen-extra-voor-stijgende-vaste-lasten-
scholen-en-cultuur 
 
Onze vragen hierover zijn de volgende: 
1. Om hoeveel geld gaat het bij de provincie Drenthe? 
2. Hoe is of wordt dit besteed richting en komt dit ten goede 
aan de culturele instellingen in Drenthe, nu en in de 
toekomst? 

Prijsstijgingen worden in de provinciale begroting meegenomen via de reguliere 
indexering van de provinciefondsuitkering. Deze wordt via de door de provincie de 
gebruikelijke indexeringssystematiek doorgegeven aan de betreffende instellingen op 
basis van een meerjarig voortschrijdend gemiddelde. Er is geen bijzondere uitkering 
of verhoging van de algemene uitkering ontvangen die specifiek een extra indexering 
van culturele instellingen beoogt. De op basis van de aangepaste indices bijgestelde 
subsidies zijn meegenomen in de Begroting 2024. 
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